
The Holy See

KAPELA U DOMU SV. MARTE U VATIKANU

HOMILIJA PAPE FRANJE NA JUTARNJOJ SV. MISI

Sveti je Otac u današnjoj propovijedi na misi slavljenoj u Domu svete Marte istaknuo da istinski
biskup zna

ime svake pojedine ovce i to nam pomaže shvatiti kako je Isus zamišljao pastira: kao onoga koji je
blizu svojim ovcama

4. svibanj 2018

 

Braniti vjeru i utvrditi u vjeri – tema je kojoj je papa Franjo posvetio propovijed na jutarnjoj misi
slavljenoj u Domu svete Marte u Vatikanu. Polazišna točka njegova promišljanja bilo je današnje
prvo čitanje iz Djela apostolskih.

Smetenost naroda

„Budući da smo čuli kako vas neki od naših, ali bez našega naloga, nekakvim izjavama smetoše i
duše vam uznemiriše“, napisali su Petar i apostoli antiohijskoj zajednici, „zaključismo jednodušno
izabrati neke muževe i poslati ih k vama zajedno s našim ljubljenim Barnabom i Pavlom, ljudima
koji su svoje živote izložili za ime Gospodina našega Isusa Krista. Šaljemo vam dakle Judu i Silu.
Oni će vam i usmeno priopćiti to isto. Zaključismo Duh Sveti i mi ne nametati vam nikakva tereta
osim onoga što je potrebno: uzdržavati se od mesa žrtvovana idolima, od krvi, od udavljenoga i od
bludništva. Budete li se toga držali, dobro ćete činiti“ (Dj 15,24-29). Kad su spomenuti poslanici
antiohijskim kršćanima pročitali pismo, potonji su se obradovali.

Biskup kao čuvar koji brani stado od lopovā

Papa je kazao da su oni koji su se predstavljali kao branitelji vjere, vjerujući da su istinski teolozi
kršćanstva, zapravo dezorijentirali narod. S druge strane, apostoli, odnosno biskupi današnjice,



utvrđuju narod u vjeri. Biskup je onaj koji nadgleda, koji bdije – nastavio je Sveti Otac – On je
čuvar koji zna paziti kako bi obranio stado od lopovā koji dolaze.

Isus dobro razlikuje istinskog pastira od najamnika, od onoga koji dolazi zbog plaće te kojeg nije
briga kad dođe vuk i pojede jednu ovcu – kazao je papa Franjo – S druge strane, istinski pastir
bdije, uključen je u život stada, brani i jača svaku pojedinu ovcu. A kad jedna ode ili se izgubi,
onda je pastir ide potražiti kako bi je vratio natrag. Toliko je uključen u život stada da ne dopušta
da se ijedna ovca izgubi.

Narod prepoznaje istinskog biskupa

Sveti je Otac istaknuo da istinski biskup zna ime svake pojedine ovce i to nam pomaže shvatiti
kako je Isus zamišljao pastira: kao onoga koji je blizu svojim ovcama. Duh Sveti dao je
kršćanskom narodu „njuh“, odnosno sposobnost da prepozna istinskog biskupa.

Papa Franjo rekao je da narod zna prepoznati biskupa koji ne brine toliko o njemu, koji je uvijek
zauzet; koji se miješa u poslove, koji je poduzetnik; koji je uvijek na putu s kovčegom u ruci. Božji
narod zna kad je pastir pastir, kad im je pastir blizu, kad pastir zna bdjeti i dati vlastiti život za njih
– napomenuo je Sveti Otac ističući pritom riječ „blizina“.

Za pastire koji bdiju i koji su blizu narodu

Zatražimo od Gospodina da nam uvijek daruje dobre pastire kako Crkvi nikad ne bi manjkalo
pastirske zaštite: bez nje ne možemo ići naprijed – kazao je Sveti Otac i zaključio – Molimo kako bi
pastiri bili muškarci koji rade, mole, koji su blizu Božjem narodu i koji znaju bdjeti.
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